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Je to již déle než rok, co byl po velké rekonstrukci
opìtovnì zprovoznìn stadion v Masarykovì ulici.
Byl vybudován na poèátku šedesátých let a skládal
se ze škvárové atletické dráhy, sektoru pro skok
daleký a vysoký, vrh koulí, hodu diskem a fotbalové
plochy. Atletickou dráhu využívali zejména žáci
škol.  Krouž i l i  zde i  at let i ,  kteøí  následnì
reprezentovali republiku, jako napø. Pavel
Faschinbauer, Václav Bufka, Jan Bejèek nebo
František Krátký reprezentující Spartu Praha.                                                                                              
Po zániku atletického oddílu, v jehož øadách
pùsobili Jirka Zelenka èi Václav Fiala, vy- užívali
stadion pøedevším fotbalisté a volejbalisté.
Fotbalová plocha však patøila mezi nejhorší v
západoèeském kraji. V letech 1982-89, kdy se v
Horšovském Týnì hrál krajský pøebor, k nám
soupeøi jezdili opravdu s odporem. V dùsledku této
skuteènosti došlo k výstavbì travnatého høištì ve
Vrchlického ulici, které bylo zprovoznìno v roce
2003. Poté, co se fotbalisté pøestìhovali za lepším
a stadion využívali jen sporadicky, poèal celý areál
postupnì chátrat. Nadìje na zlepšení nastala v
roce 2002, kdy po vzájemné dohodì pøešlo
vlastnictví z TJ Dynamo na mìsto Horšovský Týn.
Je totiž zcela bìžné, že sportovní areály vlastní
mìsta a nikoliv TJ, jak tomu bylo v Horšovském
Týnì. Až do roku 2006 se stav stadionu nemìnil a
proto vedení Dynama vstoupilo do akce. Získalo
první dotaci ve výši 2,5 mil. Kè na víceúèelové
høištì a stavbu zrealizovalo jak se øíká “na hranì.”
Dotace byla pøidìlena v záøí a do konce prosince
muselo být vše hotovo. Podaøilo se. Mìsto pøispìlo
z vlastního rozpoètu èástkou 1,4 mil. Kè. Již tehdy
byla zaznamenána u nìkte- rých zastupitelù
nechu• dávat finance do stadionu i když to byl a je
mìstský majetek a byla slyšet slova “pro to ruku
nezvednu”. Rok 2007 byl doslova pøípravným.
Intervence u poslancù i v rozpoètovém výboru
Poslanecké snìmovny se zúroèily. V rozpoètu ÈR
pro rok 2008 se objevila dotace pro rekonstrukci
stadionu ve výši šesti mil. Kè. Kaž- dý logicky
uvažující èlovìk ví, že rekonstrukce stadionu
musela postupovat ze støedu plochy. Tedy nejdøíve
høištì, pak dráha. Šest milionù na umìlý fotbalový
trávník však bylo má lo. Dynamo požádalo
zatupitelstvo mìsta o pøíspìvek ve výši šesti mil.
Kè na dofinancování minimálného rozsahu akce.
Tìsnì pøed jednáním zastupi- telstva vyšel v
Domažlickém deníku úèelový èlánek na objednáv-
ku s titulkem “Šest milionù pro fotbalisty”. Autorka
èlánku nehledala objektivní informace u investora,
tedy TJ Dynamo. Hledala je u tìch, kteøí
rekonstrukci od poèátku nepøáli. Následoval èlánek 
„Høištì: prodat-neprodat, mìsto: zadlužit-ne-
zadlužit“, který podepsal za volební stranu Šance
pro mìsto Václav Mothejzík. Pak pøišlo jednání
zastupitelstva mìsta 7. 4. 2008 za úèasti obèanù
mìsta. Z øad pøítomných vystoupila paní Iva
Peteøíková, která v reakci na výše citované èlánky
uvedla, že jejich obsah je zkreslený a že
rekonstrukce stadionu není vìcí fotbalistù, ale
Dynama jako TJ a mìsta. Uvedla, že v uplynulých
letech se do sportovních zaøízení neinvestovalo
skoro nic, kromì výstavby více- úèelového høištì.
Místostarosta tehdy odpovìdìl v tom smyslu, že
mu není znám požadavek  škol na doplòující
informace v Bìlé a od rùzných dodavatelù. Zopa-
koval, že titulek   èlánku  vystihuje daný problém a
chce jím pouze upozornit,  proè se mìsto zadlu-
žuje. Dodal, že jeho cílem je navrácení pøírodního
trávníku na plochu stadionu a že se k nìmu
obracejí obèané s pø ipomínkami na díry v
chodníku, nesvítící lampy, ale nikdo z nich

Rok provozu mìstského stadionu nemìl pøipomínku, že si nemá kde zahrát fotbal.
Uvedl, že lze získat dotaci na revitalizaci veøejného
prostranství, která by pokryla vyšší procento
nákladù, než získaná dotace na umìlý trávník.
Bohužel, kde a jak lze získat dotaci nikdy neuvedl a
otázka zní proè mìsto o tuto dotaci nepožádalo?
Obdobné nápady vedené pod zaklínací formulí
“levnìjší øešení” jsem vyøešil jednoduše. Vyjednal
jsem na Ministerstvu financí schùzku, kde pan
místostarosta osobnì mohl pøednést svoje návrhy.
Závìr z ministerstva byl jednoznaèný. Buï se bude
stavìt podle schvá- leného zadání nebo dotace
nebude. Žádná lido- tvorba zde není možná a
pokud bude dotace využita jiným zpùsobenm bude
vymáháno její vrácení. Dynamo nechtìlo pùvodní
zadání, které znìlo na 16 mil. Kè “oøezávat” nebo•
toto oøezání se mohlo projevit pouze na kvalitì.
Dynamo proto hledalo a intervenovalo dál, což
nakonec pøineslo výsledek - další 4 mil. Kè ze
státního rozpoètu. V èervenci 2008 se tak naplno
rozjela výstavba umìlého trávníku. Ještì pøed
dokonèením jsme byli infor- mováni, že mìsto v
pøípadì žádosti má šanci získat finanèní pomoc od
Plzeòského kraje, stejnì jako Domažlice, které
stavìly rovnìž umìlý trávník a byly ve stejném
finanèním postavení. Rozdíl byl pouze v tom, že v
Domažlicích bylo investorem mìsto. Pan starosta
požádal a dva miliony dotace jsme obdrželi. Proto
ještì v roce 2008 byla zahájena výstavba bìžecké
dráhy.                                                                                                     
Dynamo nesložilo ruce v klín a opìt atakovalo
státní rozpoèet. Pro rok 2009 byla schválena
dotace na bìžeckou dráhu a umìlé osvìtlení v
èástce 4 mil. Kè ze státního rozpoètu a to opìt pro
Dynamo Horšovský Týn.  Umìlé osvìtlení je
logickou souèást í  hø išt  s umì lým travn ím
povrchem. V zimì je kratší den a proto za úèelem
využití umìlého trávníku je tøeba posvítit. Mìsto
tentokrát spontálnì pøidalo 2 mil. Kè a celá akce
mohla být zdárnì dokonèena. I když v pùvodním
rozpoètu nebylo finanèní krytí nákladù na vzniklé
výseèe (uvažovalo se o zatravnìní) podaøilo se
vybudovat sektor pro skok vysoký za druhou
fotbalovou brankou. Za tou první je víceúèelové
høištì a vedle nìho je jedna výseè se zámkouvou
dlažbou a druhá s pøírodním trávníkem. Byl tak
dokonèen stánek, který Horšovskému Týnu mohou
j iná  mìsta závidì t .            
Nutno dodat, že v dnešní dobì považuji realizaci
podobné akce za neprovedìtilnou. Jsem rád, že
jsme pøekonali pøekážky, které nám byly kladeny do 
cesty nìkterými slušnì øeèeno odpùrci akce. Ti aè
pro mìsto ze svých pozic, žádné peníze pro mìsto
nezískali, dìlali vše pro to, aby i získané peníze
nemohly být využity. Bylo od poèátku jasné, že
každá dotace musí být dofinancována investorem.
Dynamo, jehož rozpoèet se sice pohybuje ve
statisících nemìlo na dofinancování miliony a ani
by mu je nikdo nepùjèil. Proto díky tìm, kteøí
pochopili, že je zde pøíležitost, která se nebude
opakovat a snahu Dynama podpoøili. Nutno dodat,
že mìsto se kvùli stadionu nezadlužilo. Devìt a pùl
milionu poskytnutých v romezí tøí let rozpoèet
mìsta nezruinovalo jak bylo obèanùm   serví-
rováno. Katastrofický scénáø se nenaplnil a reálnì
uvažujícím zastupitelùm muselo být od poèátku
jasné, že pøedpovìdi o nutné zadluženosti se
nenaplní. Jisté rovnìž je, že kdyby zastupitelé v ro-
ce 2008 neschválili šest milionù na stadion, mìsto
by sice celkovì ušetøilo osm milionù (další dva vy-
dalo v roce 2009), ale rekonstrukce stadionu by se
nekonala vùbec a do mìsta by nikdy nepøišlo na
dotacích 16 milionù, urèených úèelovì na stadion.  
A z toho plyne, že stadion bychom mìli ve stavu jako    

byl v roce 2006. Dlužno dodat, že chodníky se
opravuj í  dá l ,  lampy sv í t í .        
Dnes probíhají na stadionu stovky hodin tìlocviku
všech tøí škol, které v našem mìstì pùsobí. Po
roce se opakovala atletická olympiáda za úèasti
desítek dìtí ze základních škol z Bìlé n. R.,
Holýšova, Mrákova, Pobìžovic, Staòkova a
Horšovského Týna. Potìšilo nás, když naši hasièi
napsali do srpnového Zpravodaje “vš ichni
závodníci si pochvalovali novì zrekonstruované
høištì, zejména tartanovou bìžeckou dráhu”. To
vše jen dokazuje skuteènost, že výkøiky o tom, že
stadion je jen pro fotbalisty nebyly pravdivé a jejich
cílem bylo pouze škodit.                      
Závìrem bych chtìl všem obèanùm sdìlit, že
stadion je pro sportovce. Na každém obèanu záleží
zda se chce sportovcem stát èi nikoli. Tak jako
chodíte do kina na shlédnutí filmu, tak je normální
chodit na stadion provozovat urèitý druh sportu pro
který je sportovní plocha zøízena. Snažme se
všichni dobrý stav našeho stadionu udržovat, aby
vynaložené prostøedky pøinášely radost a úèel co
možná nejdéle. Dìkuji za pochopení.                               

Za VV TJ Dynamo, Emil Hofman

NÁZORY A OHLASY

Za nìkolik málo dní pùjdeme již ke dru-
hým volbám v letošním roce. Jak dopadly ty první,
již víme.  Jejich výsledek nás vìtšinou moc nepo-
tìšil. Opatøení vlády, která chystá na obèany, zce-
la jistì zaskoèily i øadu tìch volièù, kteøí souèas-
nou vládní koalici volili.                                                                  

Nyní máme pøed sebou volby do
místních zastupitelstev. Øada z Vás si øíká: „Co
mohu na dìní ve mìstì a na obci zmìnit. Stejnì si
udìlají, co budou chtít. Vždy• já od mìsta vlastnì
nic nepotøebuji. Tak proè bych se vùbec namáhal
chodit k volbám. Vždy• je to ztráta èasu.“  

Dovolím si tvrdit, že je to názor zcela
nesprávný. Vždy• ti, kteøí budou zvoleni, budou
rozhodovat o tom, co se další ètyøi roky bude ve
mìstì a pøilehlých obcích konat. Kolik zaplatíme za 
svoz a uložení komunálního odpadu, jak vyso- ké
budou danì z nemovitostí, který jednotlivec nebo
skupina obèanù dostane od mìsta dotaci na
rùznou èinnost: Napøíklad na opravy nemovitostí,
sportovní, nebo zájmovou èinnost, charitu a po-
dobnì. Jaké obchody zde budou. Dojde-li ke
skuteèné konkurenci v cenách za potraviny, tak
jako je to napøíklad v Domažlicích nebo v Holýšo-
vì. Jaké výrobní èinnosti budou ve mìstì provo-
zovány. Zda nedojde k umožnìní výstavby a spuš-
tìníprovozovny, která bude obtìžovat obèany
v jeho okolí hlukem, prachem nebo zápachem.
Kolik bude ve mìstì hracích heren a terminálù.
Zda budou mìstem podporovány zámìry, které
vyhánìjí obèanùm peníze z kapes, jako jsou
solární a vìtrné elektrárny.  Jak bude postaráno o
dùchodce a dìti. Zda budeme mít záplavy, nebo
suché studnì, atd.                                                                            

Jedná se pouze o malý výèet vìcí, o
kterých rozhoduje volené zastupitelstvo mìsta.
Toto se bezprostøednì týká všech obèanù. Proto je
velmi dùležité jít k volbám a podpoøit kandidáty,
kteøí nechtìjí zneužít svého postavení ve svùj
prospìch nebo prospìch skupiny, kterou zastupují.      

Obèane: Pøemýšlej a zúèastni se voleb
do zdejšího zastupitelstva.                         

   Ing. František Bartoš

Komunální volby 2010                                
Obèane co ty na to


